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Dagsorden til Skole,-social- og sund
hedsudvalgets møde tirsdag den 29. 
november 1994 kl. 12.00 i mødelokale 
1.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Knud 0. Andreasen 
Holger Andersen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
Børnehuset,

Skuldelev og
Pilehuset, Ferslev kommer til punkt 
3.

Tidspunkt for mødets afslutning:
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initialer
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Meddelelser fra formanden
1.
Frederikssund Sygehus fremsender 
opgørelse vedrørende ventedage for 
plejepatienter for oktober 1994. 
Endvidere fremsender Centralsygehuset 
Hillerød fremsender opgørelse vedrø
rende ventedage for plejepatienter 
pr. oktober 1994.
2.
Skovbørnehaven har fremsendt 
invitation til udvalget, idet man 
gerne vil vise rundt og fortælle om 
børnehaven.
Der er foreslået mandag den 5/12 kl. 
10.00 eller tirsdag den 6/12 kl. 
16.00.
Endvidere har leder af
Klub "Strædet" i Ferslev, forespurgt 
om udvalget vil aflægge klubben et 
besøg, gerne en torsdag, f.eks. 8/12 
kl. 18.00.
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2 * _____________________________________
Optagelse til dagpleje/daginstitutio-
ner /  /
Forvaltningen fremlægger optageliste — -g?------------ - ~ -------
pr. december 1994 til orientering.

% Kopi vedlagt. * “ '
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3.
Antal børnehavebørn/fritidshi emsbørn 
i de kombinerede institutioner.
J. nr. SSSF 16.04.03
Afgøres af Skole,-social- og 
sundhedsudvalget
Antal børnehavebørn i forhold til an
tal fritidshjemsbørn er p.t. kun ak
tuelt i i Børnehuset i Skuldelev og i 
Pilehuset i Ferslev.
Børnehuset i Skuldelev er normeret 
til 20 børnehavebørn og 60 
fritidshjemsbørn. P.t. er der 20 
børnehavebørn og 56 fritidshjemsbørn 
i Børnehuset i Skuldelev.
Pilehuset i Ferslev er normeret til 
20 børnehavebørn og 40 
fritidshjemsbørn. P.t. er der ind
skrevet 22 børnehavebørn og 33 
fritidshj emsbørn.
Både forvaltning og institutioner ef
terlyser fornuftige og forholdsvis 
klare regler for hvor mange af hver 
gruppe af børn der skal være i 
institutionerne.
Institutionerne i områderne vil meget 
gerne være med til at løse pasnings
behovene i områderne. Et af de prin
cipper der bør lægges til grund for 
dette er, at alle skolebørn kan pas
ses i området.
Dette bør være det primære princip. 
Der er nu et behov for en konkret be
slutning vedr. principper for ind
skrivning. En arbejdsgruppe har ar
bejdet med disse problemstillinger. 
Arbejdsgruppens forslag til princip
per er:
1. At fritidshjemsbørn har 1. 
prioritet.
2. At vægtningen mellem børnehavebørn 
og fritidshjemsbørn er 1:2.
3. At evt. merindskrivning derudover 
drøftes og forelægges konkret hvis 
behovene opstår.
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3. fortsat
Ferslev er f.eks. normeret til 20/40. 
Hvis de 2 ekstra børnehavebørn skal 
vægte 1:2, betyder det at der p .t . er 
forbrugt normering til 57 børn i ste
det for 55 indskrevne børn. Der skul
le således være 3 ledige pladser i 
Ferslev.
Problemet p.t. er, at der kan ind
skrives små børnehavebørn til disse 
pladser (2), men ventelisten til som
meren 95 er meget stor. Hvis princip 
1 skal håndhæves er det uklogt at 
blokere flere pladser p.t. idet der 
skal sikres plads til alle 
fritidshjemsbørn til sommer.
I Skuldelev burde der således kunne 
indskrives yderligere børnehavebørn 
eller fritidshjemsbørn, udfra de 
gældende principper.
De problemstillinger der evt. kan 
være gældende for Skuldelev vil lede
ren af institutionen redegøre for. 
Arbejdsgruppen foreslår at de nævnte 
principper er gældende for perioden 
1/12-94 - 30/11-95, idet det så er 
muligt at vurdere hvilke fordele og 
ulemper aftalerne har haft.
Det indstilles,
at arbejdsgruppens forslag godkendes.

Børnehuset i
Skuldelev og
Pilehuset i Ferslev, kommer til dette 
punkt.

% Udtalelse fra løn- og personalekon
toret vedlagt i kopi.
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4 .
Børnehavebørn i Skibbvssen.
J. nr. SSSF 16.04.02 
Afgøres af byrådet
Der har været stillet forslag om, at 
de børnehavebørn der i indeværende år 
er blevet i børnehaverne, flyttes til 
en børnehavegruppe i Skibbyssen.
Det er lovgivningsmæssigt muligt for 
kommunen at bestemme hvor børnene 
skal være i dagtilbud. Flytning af 
børnene skal varsles med 1 måned.
De 9 børn det drejer sig om har imid
lertid meget forskellige forhold. Der 
er meget varierende begrundelser for, 
hvorfor forældrene har valgt at lade 
børnene blive i børnehave.
Skibbyssen har idag 35 timer mindre 
normering, end oprindeligt fastlagt 
p.g.a at institutionen ikke er fyldt 
op. Skibbyssen er idag en meget stor 
institution med 99/100 
fritidshjemsbørn fordelt på 6 
grupper.
Skibbyssen kan organisere sig således 
at børnene, der ikke er i skole, kan 
passes i en gruppe om formiddagen og 
derefter fordeles i de eksisterende 6 
grupper om eftermiddagen.
Økonomisk vil dette koste 328.900 
årligt, svarende til 27.400 pr. 
måned.
Da der er 1 måneds opsigelse af plad
serne ved flytning, er det realistisk 
at forestille sig, at flytning tid
ligst kan finde sted pr. 1/2-95 eller 
1/3-95, under forudsætning af, at in
stitutionen har fået ansat personale. 
Under normale omstændigheder sker ro
kaderne normalt i sommerperioden, ty
pisk vil disse børn blive indskrevet 
til Skibbyssen pr, 1/6-95. D.v.s. der 
er tale om ganske få måneder.
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4. fortsat
Det må forventes, at forældrene vil 
reagere hvis børnene flyttes. 
Forældrene mener at have truffet den 
rigtige beslutning for deres barn.
Der har ikke været forældrehenven- 
delser om, hvorvidt det er muligt, at 
lave en midlertidig børnehavegruppe. 
Det indstilles
at børnehavebørnene ikke flyttes til 

Skibbyssen.
% Udtalelse fra Løn- og personalekon
toret vedlagt i kopi.
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Aftale om fællesfinansiering mellem 
Skibby Byråd og Frederiksborg amt 
vedr. daobehandlingstilbud.
J. nr. SSSF 17.03.13
Afgøres af økonomiudvalget
Der har de seneste 2 år været arbej
det med oprettelsen af et lokalt 
dagbehandlingstilbud.
Siden arbejdsgruppen færdiggjorde sit 
arbejde har der foregået drøftelser 
og forhandlinger med Frederiksborg 
Amt.
Frederiksborg amts administration og 
forvaltningen i Skibby har udarbejdet 
udkast til aftale, som forelægges 
h.h.v. Frederiksborg amtsråd og Skib
by byråd. Aftalen forelægges Fre
deriksborg amts socialudvalg i novem
ber og amtsrådet i december.
Det forventes herefter at det er mu
ligt at iværksætte projektet den 
1/3-95.
Der foreligger følgende materiale:
Udkast til aftale
Proj ektbeskrivelse
Økonomibilag
Budget
Bilag vedr. salg af pladser 
Det indstilles,
at aftalen mellem Skibby Byråd og 

Frederiksborg amtsråd om fælles 
finansiering af lokalt dagbehand
lingstilbud godkendes, 

at udgiften forventes at kunne holdes 
indenfor budgettet.

Kopi af aftale samt byrådets 
beslutning af 15/12-93 vedlagt.
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6 .

Overenskomst med de kliniske 
tandteknikere i lokalområdet
J. nr. SSSF 16.21
Afgøres af Skole,-social- og 
sundhedsudvalget
Der har gennem længere tid ikke været 
nogen overenskomst mellem Kommunernes 
Landsforening og tandteknikerne. Det 
har voldt problemer i forbindelse med 
ansøgning om personlige tillæg, idet 
de regninger klienterne har fået, har 
været væsentlig større end den ud
gift, hvortil der kunne ydes 
betaling.
Kommunernes Landsforening har frem
sendt forslag til en overenskomst som 
tandteknikerne ikke vil acceptere.
De lokale tandplejechefer, som 
jævnligt er blevet brugt som konsu
lenter på pris og kvalitet, anbefa
ler, at der indgås aftale lokalt mel
lem de enkelte kommuner og lokale 
tandplejere. De anbefaler den over
enskomst Kommunernes Landsforening 
har udarbejdet, men med indarbejdelse 
af de honorarer, der allerede er af
talt mellem Københavns kommune og 
tandteknikerne.
Lise Sindby oplyser, at arbejdet ikke 
kan udføres for de priser Kommunernes 
Landsforening har angivet i deres 
overenskomstforslag.
Det indstilles,
at Skibby kommune tilslutter sig den 

af Kommunernes Landsforenings 
foreslåede overenskomst med 
indarbejdelse af de honorarer 
Københavns kommune har beregnet, 

at det bliver en
tilslutningsoverenskomst med den 
enkelte tekniker, 

at evt. en merudgift kan holdes
indenfor budgettet for personlige 
tillæg.

% Kopi vedlagt.
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7 .
Budgetrevision pr. 30. september 1994
J. nr. 00.01003
Afgøres af byrådet
Økonomisk forvaltning fremsender 
regnskabsrapport pr. 30. september 
1994:
Konto 3, Undervisning og kultur og 
konto 5, Social- og sundhedsvæsen.
På ovennævnte baggrund har 
forvaltningen udarbejdet forslag til 
revision af budgettet for 1994.
Konto 3:
Merforbrug kr. 184.200,-
Mindreforbrug kr. 156.800.-
Merforbrug kr. 27.400,-
Konto 5:
Merforbrug kr. 5.543.400,-
Mindreforbrug kr. 5.285.200.-
Merforbrug kr. 258.200,-
Det indstilles,
at forslagene anbefales.

% Kopi af skemamateriale vedlagt.
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8 .

Legat 1994
J. nr. SSSF 00.06
Afgøres af Skole,-social- og 
sundhedsudvalget
"Skibby kommunes legat for værdige 
trængende" er til udbetaling i decem
ber 1994.
Legatet kan søges af værdigt 
trængende familier eller enlige kvin
der og mænd.
På kontoen 846 00 010-06 indestår 
d.d. kr. 21.000,-.
Det indstilles,
at formanden for Skole,-social- og 

sundhedsudvalget bemyndiges til at 
foretage uddelingen af legatet i 
samråd med chefen for Skole,-so
cial- og sundhedsforvaltningen.
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9.
Forslag til samarbejdsaftale mellem 
forvaltningen og arbejdsmarkedsafde
lingen
J. nr. SSSF 16.01.00
Afgøres af Skole,-social- og 
sundhedsudvalget
Arbejdsmarkedskonsulenten og forvalt
ningen fremsender forslag til samar
bejdsaftale mellem forvaltningen og 
Arbej dsmarkedsafdelingen.
Formål:
at klienterne i kommunen opnår den 

bedst mulige service ved en hurtig 
sagsbehandling.

at smidiggøre sagsbehandlingen i det 
daglige, sådan at klienten følger 
en koordinering mellem SSSF og 
Arbej dsmarkedsafdelingen. 

at sikre refusionerne hjemtages 
korrekt samt at afstemninger er 
koordineret.

at sikre den fornødne kvalitet i
projekterne og det aktuelle behov, 

at personalet i SSSF og Arbejdsmar
kedsafdelingen er gensidig orien
teret i fælles sager, 

at opgaverne i SSSF og Arbejdsmar
kedsafdelingen fordeles efter 
gældende instrukser fra politisk 
hold og de vedtagne planer. 

Visitering:
SSSF visiterer alle personer over 25 
år, der er berettiget til 
kontanthjælp og som samtidig skal stå 
til rådighed for arbejdsmarkedet. I 
sager, hvor der er en begrænset 
rådighed, løses sagerne i fællesskab 
evt. med fælles samtaler. Personer 
mellem 18 og 25 år visiteres fra 
Arbejdsmarkedsafdelingen. 
Arbejdsprøvning:
Arbejdsprøvning, der skal etableres 
på offentlig eller privat 
arbejdsplads, iværksættes via 
Arbejdsmarkedsafdelingen.

fortsættes...
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9. fortsat
Opfølgning af det iværksatte forløb 
foregår i samarbejde mellem SSSF og 
Arbejdsmarkedsafdelingen. I øvrigt 
kan der samarbejdes mellem afdelin
gerne i alle revalideringssager, 
afhængig af sagens karakter.
Faste procedure:
For personer, der er visiteret til 
Arbejdsmarkedsafdelingen, udarbejder 
afdelingen en realistisk handlings
plan sammen med klienten, hvor hand
lingsplanen skal have det sigte, at 
den peger mod varig beskæftigelse el
ler uddannelse.
Arbejdsmarkedsafdelingen skal til 
årsskiftet udarbejde lister over ak
tiverede personer, fordelt på alder, 
område samt periode, til brug ved ud
regningen af sparet kontanthjælp.
SSSF udbetaler ikke supplerende 
kontanthjælp til personer, der er ak
tiveret, uden at Arbejdsmarkedsafde
lingen er orienteret.
Der holdes et månedligt møde mellem 
SSSF og Arbejdsmarkedsafdelingen 
vedr. aktuelle sager samt gensidig 
information, hvor de involverede 
sagsbehandlere deltager.
Der må ikke ændres i 
behandlingsplanen iværksat af SSSF 
uden forudgående aftale.
Det indstilles, 
at forslaget godkendes.
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10.
Efterretningssager
a.
Arbejdsgruppen for heltidsundervis
ning fremsender referat af møde den 
9. november 1994.
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